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Protokół z XLVIII Sesji

Rady Gminy Zatory

odbytej w dniu 29 marca 2023 r. w Urzędzie Gminy w Zatorach

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się o godz. 13.00, a zakończyła o godz. 15.40.

W chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 15 radnych.

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

W obradach uczestniczyli także:

-Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory
-Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta
-Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy
-Beata Wójcik – Kierownik OPS
-Włodzimierz Kaczmarczyk – Radny Powiatu Pułtuskiego
-Kamil Prus – Adwokat
-Sołtysi
-Dyrektorzy szkół
-Mieszkańcy gminy

(Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad. pkt 1

Obrady XLVIII Sesji Rady Gminy w Zatorach o godz.13⁰⁰ otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy

– p.  Zofia Drabczyk,  która przywitała   Radnych, Wójta Gminy Zatory,  Skarbnika,  Zastępcę oraz

wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

W obradach XLVIII Sesji Rady Gminy uczestniczyło 15  radnych, wobec czego istniało wymagane

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Ad. pkt 3

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na

posiedzenie sesji.

Porządek:

1. Otwarcie sesji.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.



5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.
7. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2024 roku.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zatory w 2023 roku.
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły 
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia objętych dofi-
nansowaniem w 2023 roku.

10. Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowana przestrzennego gminy 
Zatory.

11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Zatorach za 2022 rok. 
12. Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
13.Wnioski i oświadczenia Radnych.
14. Sprawy różne.
15. Zamknięcie obrad.

    

Nie zaproponowano zmian w porządku obrad, w związku z czym Przewodnicząca przystąpiła do      
kolejnego punktu.

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XLVII Sesji Rady Gminy znajduje

się  do  wglądu  w  Biurze  Rady,  opublikowany  jest  w  BIP oraz  wyłożony  na  sali  obrad  przed

posiedzeniem sesji.     

Protokół z XLVII Sesji Rady Gminy został przyjęty następującą ilością głosów: „za” 15, „przeciw” 0,

„wstrzymanie się od głosu” 0.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 5

Skarbnik  gminy  –  p.  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  uchwała  w  sprawie  zmian  uchwały

budżetowej gminy Zatory na rok 2023  zakłada  zmiany w zakresie dochodów i wydatków.

Zwiększa się plan dochodów bieżących o łączną kwotę 423.442,29 zł w tym: 

– wpływy z różnych dochodów  w związku z wykonaniem wyższym niż zakładano – 5830,00 zł,

- zwiększenie planu dotacji na zadania zlecone z wynikające z ustawy o ewidencji ludności, ustawy o

dowodach osobistych oraz ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego (wyrównanie niedoszacowania

dotacji za rok 2022) – 674,72 zł



- wpływy z lokalnych opłat pobieranych przez jst. – 20.000,00 zł

- wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych (VAT) – 319.937,57 zł

- środki finansowe z niewykorzystanych w terminie wydatków niewygasających – 77.000,00 zł.

Zmniejszenia planu dochodów bieżących:

- wpływy ze sprzedaży węgla – 180.000,00 zł

- część oświatowa subwencji ogólnej – 8.970,00 zł,

Zmiany w planie dochodów majątkowych:

- zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 250.000,00 zł – jest to dotacja otrzymana na

dofinansowanie  modernizacji  świetlicy  wiejskiej  w  miejscowości  Borsuki-Koloniia  (umowa  o

przyznaniu  pomocy  zawarta  z  Województwem  Mazowieckim  w  ramach  środków  Europejskiego

Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów

Wiejskich na lata 2014-2020)

- zmniejszenie planu dochodów w zakresie wpływów ze sprzedaży mienia – 1.500.000,00 zł,

- w związku z rozłożeniem realizacji zadania pn. Rozbudowa istniejącego budynku Urzędu Gminy

wraz z zagospodarowaniem terenu na dwa kolejne lata tj. 2023 i 2024 zmniejsza się w 2023 r plan

dochodów z tytułu otrzymanych środków z Rządowego Funduszu Polski Ład; Program Inwestycji

Strategicznych o kwotę 2.593.680,00 zł.

Zmniejszenia w zakresie planu wydatków bieżących:

- zmniejszenie o kwotę 180.000,00 zł planu wydatków związanych ze sprzedażą węgla,

- zmniejszenie o 40.000,00 zł planu wydatków w zakresie planów zagospodarowania przestrzennego.

Zwiększenia w zakresie planu wydatków bieżących:

- zwiększenie o kwotę 674,72 zł w związku ze zmianą planu dotacji na zadania zlecone,

-  zabezpiecza się w budżecie  środki w wysokości  2.000,00 zł  na wpłatę  na państwowy fundusz

celowy Komendy Wojewódzkiej Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków bieżących

związanych z uruchomieniem nowego budynku Komendy Powiatowej Policji w Pułtusku,

-  zabezpiecza  się  w  budżecie  środki  w  wysokości  35.300,00  zł  na  zwrot  dotacji  którą  gmina

otrzymała  z  NFOŚiGW  na  dofinansowanie  przedsięwzięcia  pn.  „Usuwanie  odpadów  z  folii

rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” otrzymanej

w ramach umowy nr 638/2020/07/OZ-UP-go/D z dnia 05-05-2020 r . 



 

Zmiany w zakresie wydatków majątkowych:

-1) rezygnuje się z realizacji zadania pn. Wykup gruntu i zmniejsza się jednocześnie plan wydatków o

kwotę 15.000,00 zł

2) wprowadza się do budżetu nowe zadanie inwestycyjne jednoroczne pn.:

- Modernizacja świetlicy wiejskiej w miejscowości Borsuki Kolonia zabezpieczając na ten cel plan

wydatków w wysokości 465.000,00 zł.

- Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w m. Zatory z planem 2.150.000,00 zł (z tego 1.169.591,70 zł to 

otrzymane w 2021 roku środki jako uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie

finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji)

-  Wykonanie dokumentacji  projektowej  na rozbudowę istniejącej  sieci  kanalizacyjnej  z  planem –

60.000,00 zł

- Wykonanie  dokumentacji projektowej na budowę sieci wodociągowej na odcinku Mystkówiec–

Kalinówka – Cieńsza z planem 40.000,00 zł,

- Wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Słonecznej w m. Zatory – 15.000,00 zł,

- Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Zatory – 60.000,00 zł,

-  Wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  modernizację  budynku  gminnego  w  m.  Pniewo  –

50.000,00 zł,

-  zabezpiecza się w budżecie  środki w wysokości  9.000,00 zł   na wpłatę  na państwowy fundusz

celowy Komendy Wojewódzkiej Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu oznakowanego

pojazdu służbowego dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Pułtusku,

- realizację zadania pn. Rozbudowa istniejącego budynku Urzędu Gminy wraz z zagospodarowaniem

terenu rozkłada dwa kolejne lata tj. 2023 z planem 1.900.000,00 zł i 2024 z planem 2.100.000,00 zł

jednocześnie ujmując to zadanie w wykazie przedsięwzięć do WPF. W 2023 roku zmniejsza się plan

wydatków   w  zakresie  środków  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład;  Program  Inwestycji

Strategicznych o kwotę 2.593.680,00 zł (dział750 rozdział 75023 §6370). Po zmianach plan w §6370

wynosi  1.456.320,00  zł.  Natomiast  wkład  własny  do  zadania  (dział  750  rozdział  75023  §6050)

zwiększa się o kwotę 393.680,00 zł. Plan po zmianach 443.680,00 zł.

Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu ulega zmianie i jest nim deficyt,

który wynosi 5.299.182,43 zł. Planuje się go pokryć:



1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku
bieżącym  budżetu  gminy,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów  wartościowych,
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 1.629.590,73 zł,

2)  przychodami  pochodzącymi z  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym
budżetu,  o  których  mowa  w  art.  217  ust.  2  pkt  8  ustawy  o  finansach  publicznych  w  kwocie
1.869.591,70 zł.  (  700.000,00 zł  środki  z  rządowego Funduszu Polski  Ład :  Program Inwestycji
Strategicznych z  przeznaczeniem na  budowę hali  sportowej  w Zatorach  oraz  1.169.591,70 zł  na
rozbudowę sieci  kanalizacyjnej  w m. Zatory – środki  otrzymane w 2021 roku jako uzupełnienie
subwencji  ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie  finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji)

3)  przychodami  pochodzącymi  z  kredytu  1.800.000,00  zł,  który  przeznacza  się  na   zadanie
jednoroczne  pn.  Modernizacja  świetlicy  wiejskiej  w  m.  Borsuki-  Kolonia  –  215.000,00  zł  oraz
zadanie z wykazu przedsięwzięć do WPF tj. Budowę hali sportowej w Zatorach – 1.585.000,00 zł).

Do powyższych zmian w budżecie odniósł się Wójt Gminy. 

Radna – p. Jolanta Kucińska – cyt. „na poziomie tworzenia budżetu i zabezpieczania środków na

inwestycje pn. Rozbudowa urzędu gminy i remontu dróg było 50 tys wkładu własnego, a dzisiaj jest

pokazane, że zabezpieczamy 436 tys. zł”.

Skarbnik  –  p.  Anna  Abramczyk –  cyt.  „Mówiłam,  że  zobaczymy  jak  wyjdzie  inwestycja  po

przetargu, bo prawdopodobnie i dobrze trafiłam koszt całej budowy będzie mniejszy,  więc wówczas

rozliczymy inwestycje na środki własne i odpowiednio na środki z Polskiego Ładu. Na tamtym etapie

nie mieliśmy żadnej umowy podpisanej i żadnego kosztorysu więc te środki można było zabezpieczyć

wedle tego co uznaliśmy za stosowne”.

Radna – p. Jolanta Kucińska – cyt. „Skąd nam się wzięło w wolnych środkach 2 mln 629 zł , gdzie

mieliśmy na sesji budżetowej w lutym 500 tys.”

Skarbnik – p. Anna Abramczyk – cyt. „Tamta kwota to jest pozostała kwota wolnych środków po

rozliczeniu 2021 roku, natomiast w tym momencie jest już rozliczony 2022 rok i się okazuje że tych

wolnych środków jest więcej”.

W związku  z  brakiem  kolejnych  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 289/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące  –  1 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 289/XLVIII/2023  z  dnia  29 marca 2023 r.,

w sprawie  zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023,  która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad pkt  6

Pani  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  uaktualnia  się

prognozowane dochody i wydatki uwzględniając zmiany wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w

budżecie na 2023 r. Dodatkowo Zarządzeniem Wójta Gminy Zatory nr 12/2023 z dnia 27 lutego 2023

r. zostały wprowadzone zmiany. W Wieloletniej Prognozie Finansowej uaktualnia się prognozowane

dochody i wydatki na 2023 r uwzględniając zmiany wprowadzone ww. aktem, tj.: zwiększono plan

dochodów i wydatków o kwotę 2.083,00 zł z tytułu:

–otrzymanych środków z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe– 2.029,00 zł

- otrzymanych środków na świadczenia pieniężne i niepieniężne z tytułu zapewnienia wyżywienia

obywatelom Ukrainy– 54,00 zł,

Ponadto w Wieloletniej Prognozie Finansowej uaktualnia się prognozowane dochody i wydatki 
uwzględniając zmiany wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie na 2023 r.

Zwiększa się plan dochodów bieżących w 2023 r o łączną kwotę 423.442,29 zł w tym: 

– wpływy z różnych dochodów  w związku z wykonaniem wyższym niż zakładano – 5830,00 zł,

- zwiększenie planu dotacji na zadania zlecone z wynikające z ustawy o ewidencji ludności, ustawy o

dowodach osobistych oraz ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego (wyrównanie niedoszacowania

dotacji za rok 2022) – 674,72 zł

- wpływy z lokalnych opłat pobieranych przez jst. – 20.000,00 zł

- wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych (VAT) – 319.937,57 zł

- środki finansowe z niewykorzystanych w terminie wydatków niewygasających – 77.000,00 zł.

Zmniejszenia planu dochodów bieżących w 2023:

- wpływy ze sprzedaży węgla – 180.000,00 zł

- część oświatowa subwencji ogólnej – 8.970,00 zł,

Zmiany w planie dochodów majątkowych w 2023 r:

- zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 250.000,00 zł – jest to dotacja otrzymana na

dofinansowanie  modernizacji  świetlicy  wiejskiej  w  miejscowości  Borsuki-Kolonia  (umowa  o

przyznaniu  pomocy  zawarta  z  Województwem  Mazowieckim  w  ramach  środków  Europejskiego



Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów

Wiejskich na lata 2014-2020)

- zmniejszenie planu dochodów w zakresie wpływów ze sprzedaży mienia – 1.500.000,00 zł,

- w związku z rozłożeniem realizacji zadania pn. Rozbudowa istniejącego budynku Urzędu Gminy

wraz z zagospodarowaniem terenu na dwa kolejne lata tj. 2023 i 2024 zmniejsza się w 2023 r plan

dochodów z tytułu otrzymanych środków z Rządowego Funduszu Polski Ład; Program Inwestycji

Strategicznych o kwotę 2.593.680,00 zł.

Zmniejszenia w zakresie planu wydatków bieżących:

- zmniejszenie o kwotę 180.000,00 zł planu wydatków związanych ze sprzedażą węgla,

- zmniejszenie o 40.000,00 zł planu wydatków w zakresie planów zagospodarowania przestrzennego.

Zwiększenia w zakresie planu wydatków bieżących w 2023 r:

- zwiększenie o kwotę 674,72 zł w związku ze zmianą planu dotacji na zadania zlecone,

-  zabezpiecza się w budżecie  środki w wysokości  2.000,00 zł  na wpłatę  na państwowy fundusz

celowy Komendy Wojewódzkiej Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków bieżących

związanych z uruchomieniem nowego budynku Komendy Powiatowej Policji w Pułtusku,

- zabezpiecza się w budżecie środki w wysokości 35.300,00 zł na zwrot dotacji którą gmina 

otrzymała z NFOŚiGW na  dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Usuwanie odpadów z folii 

rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” otrzymanej 

w ramach umowy nr 638/2020/07/OZ-UP-go/D z dnia 05-05-2020 r . 

Zmiany w zakresie wydatków majątkowych w 2023 r:

-1) rezygnuje się z realizacji zadania pn. Wykup gruntu i zmniejsza się jednocześnie plan wydatków o

kwotę 15.000,00 zł

2) wprowadza się do budżetu nowe zadanie inwestycyjne jednoroczne pn.:

- Modernizacja świetlicy wiejskiej w miejscowości Borsuki Kolonia zabezpieczając na ten cel plan 

wydatków w wysokości 465.000,00 zł.

- Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w m. Zatory z planem 2.150.000,00 zł (z tego 1.169.591,70 zł to  

otrzymane w 2021 roku środki jako uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji)

- Wykonanie dokumentacji projektowej na rozbudowę istniejącej sieci kanalizacyjnej z planem – 

60.000,00 zł



- Wykonanie  dokumentacji projektowej na budowę sieci wodociągowej na odcinku Mystkówiec–

Kalinówka – Cieńsza z planem 40.000,00 zł,

- Wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Słonecznej w m. Zatory – 15.000,00 zł,

- Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Zatory – 60.000,00 zł,

- Wykonanie dokumentacji projektowej na modernizację budynku gminnego w m. Pniewo – 

50.000,00 zł,

-  zabezpiecza się w budżecie  środki w wysokości  9.000,00 zł   na wpłatę  na państwowy fundusz

celowy Komendy Wojewódzkiej Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu oznakowanego

pojazdu służbowego dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Pułtusku,

- realizację zadania pn. Rozbudowa istniejącego budynku Urzędu Gminy wraz z zagospodarowaniem

terenu rozkłada dwa kolejne lata tj. 2023 z planem 1.900.000,00 zł i 2024 z planem 2.100.000,00 zł

jednocześnie ujmując to zadanie w wykazie przedsięwzięć do WPF. W 2023 roku zmniejsza się plan

wydatków  w  zakresie  środków  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład;  Program  Inwestycji

Strategicznych o kwotę 2.593.680,00 zł (dział750 rozdział 75023 §6370). Po zmianach plan w §6370

wynosi  1.456.320,00  zł.  Natomiast  wkład  własny  do  zadania  (dział  750  rozdział  75023  §6050)

zwiększa się o kwotę 393.680,00 zł. Plan po zmianach 443.680,00 zł.

W  WPF  dla  roku  2024  wprowadza  się  dochody  majątkowe  w  wysokości  1.820.400,00  zł  z

przeznaczeniem na realizację zadania pn. Rozbudowa istniejącego budynku Urzędu Gminy wraz z

zagospodarowaniem  terenu  -  środki  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład;  Program  Inwestycji

Strategicznych.

W  związku  ze  zmianą  wyniku  budżetu  i  zwiększeniem  w  2023  r  przychodów  z  tytułu

kredytów o 1.800.000,00 zł zmianie ulegają planowane  spłaty rat kredytu, które przewidziano na lata

2024-2029 w następujących wysokościach:

2024 –   300.000,00 zł 

2025 –   300.000,00 zł 

2026 –   300.000,00 zł 

2027 –   300.000,00 zł

2028 –   300.000,00 zł

2029 –   300.000,00 zł

W związku ze zmianą wyniku budżetu, a tym samym zmianą w zakresie przychodów z tytułu



kredytów w WPF dokonano zmian w pozycjach dotyczących dochodów bieżących,  które zostały

uaktualnione w oparciu o ich porównanie do planu w roku 2023. W związku ze zwiększeniem kwoty

planowanego kredytu w latach 2024-2029 zwiększono plan na obsługę długu. Z uwagi na powyższe

w  poszczególnych  latach  prognozy  odpowiednich  zmian  wymagały  również  pozycje  dotyczące:

rozchodów budżetu, spłat rat kredytów i wykupu papierów wartościowych oraz kwoty długu.

Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu ulega zmianie i jest nim deficyt, 

który wynosi 5.299.182,43 zł. Planuje się go pokryć:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku
bieżącym  budżetu  gminy,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów  wartościowych,
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 1.629.590,73 zł,

2)  przychodami  pochodzącymi z  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym
budżetu,  o  których  mowa  w  art.  217  ust.  2  pkt  8  ustawy  o  finansach  publicznych  w  kwocie
1.869.591,70 zł.  (  700.000,00 zł  środki  z  rządowego Funduszu Polski  Ład :  Program Inwestycji
Strategicznych z  przeznaczeniem na  budowę hali  sportowej  w Zatorach  oraz  1.169.591,70 zł  na
rozbudowę sieci  kanalizacyjnej  w m. Zatory – środki  otrzymane w 2021 roku jako uzupełnienie
subwencji  ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie  finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji)

3)  przychodami  pochodzącymi  z  kredytu  1.800.000,00  zł,  który  przeznacza  się  na  zadanie
jednoroczne  pn.  Modernizacja  świetlicy  wiejskiej  w  m.  Borsuki-  Kolonia  –  215.000,00  zł  oraz
zadanie z wykazu przedsięwzięć do WPF tj. Budowę hali sportowej w Zatorach – 1585.000,00 zł).

Po zmianach wskaźniki wymagane w związku z wprowadzeniem procedur ostrożnościowych 
dotyczących zadłużenia JST zostały w przedstawionej prognozie spełnione. 

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 290/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 1 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 290/XLVIII/2023 z dnia 22 lutego 2023 r.,  w

sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory, która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 7

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na

wyodrębnienie  funduszu sołeckiego w 2024 roku został  omówiony na  posiedzeniu  komisji  Rady



Gminy.

Głos zabrała radna – p. Anna Chudoń  – cyt. „Czy w uchwale może być zapis, że pieniądze będą

wydatkowane na plany zagospodarowania przestrzennego”

Wójt -p. Grzegorz Falba cyt. „O przeznaczeniu pieniędzy decyduje Rada. To jest Państwa decyzja

czy fundusz sołecki będzie czy też nie. My jesteśmy wykonawcą Waszych uchwał.  Jeżeli zagłosujecie

za tym, aby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego, to zapewnienie środków w budżecie i podjęcie

uchwały  w  sprawie  planów  to  jest  Państwa  decyzja.  My  tylko  będziemy  zobowiązani  do

przygotowania  uchwały  nad którą  Państwo  będą głosować.  W tej  uchwale  nie  należy  mówić  o

niczym innym jak tylko o środkach dotyczących samego funduszu, czy ona ma być czy nie. Sprawa na

co będą przeznaczone środki w momencie kiedy zostaną w budżecie to jest sprawa Rady Gminy i

wszelkich  Państwa  decyzji.  Podjęte  uchwały  w  różnych  sprawach  obowiązują   każdego  mojego

następcę, więc ich wykonanie nie jest zagrożone w tym sensie, że jak kończy się kadencja wójta to one

wygasają. My możemy już na następnej sesji podjąć uchwały w sprawie zmiany planów, jeżeli nie

będzie nas wiązał fundusz sołecki. Od państwa dzisiejszej decyzji, przynajmniej w ramach czasowych

zależy to w jakim czasie przystąpimy do planów”.

Radny – p. Henryk Kisiel – cyt. „Zablokowanie funduszu sołeckiego w 2024 roku nic nie zmieni i

nic  nam to  nie  da,  ponieważ  prace  nad planem zagospodarowania  przestrzennego  to  trwają  co

najmniej półtora roku. Nam plan zagospodarowania potrzebny jest na już, dlatego zgłaszam wniosek

formalny  do  Rady  Gminy  w  sprawie  przystąpienia  nad  pracą  w  sprawie  zagospodarowania

przestrzennego  już  w  tym  roku,  przy  tym  rezygnując  z  drogi,  którą  mamy  w  planach  zrobić  w

miejscowości Mierzęcin.  Droga ta jest asfaltowa, potrzebuje naprawy, ale jeszcze rok wytrzyma, a

zabezpieczone w budżecie gminy pieniądze w 100 procentach sfinansują ten plan dla reszty gminy.

Myślę,  że  Radni  poprą  ten  wniosek,  ponieważ  jest  to  inwestycja  wagi  najwyższej  w  tej  chwili.

Wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2024 rok pomoże Radom Sołeckim w zaplanowanych planach

i pracach”

Wójt -p. Grzegorz Falba –  cyt. „Nie mamy dzisiaj z czego rezygnować jeżeli chodzi o drogę w

Mierzęcinie,  bo  jej  w  ogóle  póki  co  w  budżecie  nie  ma.  Czekamy  na  rozstrzygnięcie  i  decyzje

Wojewody w tym zakresie, czy w ogóle będzie dofinansowanie w tym zakresie. Zależy nam na tym, aby

decyzje Rady nie były takie,  że wyodrębniamy fundusz i  pół mln przeznaczamy na fundusz,  a na

następnej sesji wyodrębniamy środki bo trzeba robić plany, które też by na pozostałe miejscowości

kosztowały  pól  mln  zł.  Jeżeli  dzisiaj  zagłosujecie  za  uchwałą  w sprawie  niewyrażenia  zgody na

wyodrębnianie  funduszu  to  jego  nie  będzie,  a  Państwo  na  kolejnej  sesji  podejmiecie  decyzje  o

planach -podejmując stosowne uchwały”.

Sołtys wsi Lemany – p. Edyta Kalinowska – cyt. „Jako sołtys wsi Lemany zwracam się w imieniu

mieszkańców z  prośbą do Radnych,  aby  zagłosowali  za  niewyodrębnieniem funduszu  sołeckiego,



wtedy wykonane by były plany zagospodarowania przestrzennego dla wiosek, które go potrzebują, a

przede wszystkim dla wioski Lemany, która w zaistniałej sytuacji tego planu bardzo potrzebuje, gdzie

zmierzyliśmy się z  inwestycją,  której  mieszkańcy nie  chcą.  Inwestycja ta  będzie  szkodzić  zdrowiu

mieszkańców i znacznie oddziaływać na nasze środowisko. Nasze dzieci nie będą chciały budować

domów w tej i okolicznych wioskach, ucierpią na tym lokale gastronomiczne, które znajdują się w

naszej miejscowości – dom weselny i  wytwórnia wafli, działki stracą na wartości. W nowym planie

zagospodarowania  przestrzennego  należałoby  wykreślić  –  usługi  uciążliwe  lub  doprecyzować

przeznaczenie tych działek, aby na przyszłość nie zetknąć się z taką inwestycją, którą teraz chce się

nam wybudować, czyli przetwórnia zbierania i przetwarzania odpadów”.

Radna – p. Jolanta Kucińska  – cyt. „ja myślę, że  p. Wójt nam zasugerował, żebyśmy jednak nie

wyodrębniali funduszu sołeckiego. Jeśli dzisiaj nie wyodrębnimy to zaczną się poczynania względem

planów. Ważne są sprawy ludzi którzy czekają na budowę domów. My jako Radni wiemy jaka jest

potrzeba planów i powinniśmy zagłosować jednogłośnie, że nie wyodrębniamy funduszu sołeckiego i

prosimy o przygotowanie na kolejną sesję uchwał w sprawie planów dla wszystkich wsi”. 

Radny – p. Krzysztof Piątkowski – cyt. „W ubiegłym tygodniu na komisjach była dyskusja na temat

funduszu  sołeckiego.  Od  tamtego  czasu  wiele  się  wydarzyło,  powstała  sytuacja  nadzwyczajna  w

naszej gminie w związku z planowaną inwestycją w Lemanach. W tej sytuacji plany są priorytetem”.

Radny -p. Henryk Kisiel – cyt. „Ja w przedstawionym wniosku mówiłem wyraźnie, że domagam się

natychmiastowej pracy nad tym projektem zmiany planu zagospodarowania przestrzennego”

Radna – p. Anna Cudoń – cyt. „popieram radnego Piątkowskiego”.

Radny – p. Mariusz Kamiński – cyt. „Ja osobiście jestem za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego,

bo znam potrzeby swoich mieszkańców z Gładczyna  i wiem jakie mają plany i co by chcieli zrobić.

Jestem też  za tym,  aby  jak  najszybciej  przystąpić  do zmiany planów w Lemanach –  z  uwagi  na

zaistniałą okoliczność. Jest to rzecz oczywista, że trzeba mieszkańcom jak najszybciej pomóc i do tego

przystąpić”.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 291/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  1,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 291/XLVIII/2023 z dnia 29 marca 2023 r.,  w

sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 roku,  która stanowi

załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad. pkt. 8

Przewodnicząca  Rady Gminy poinformowała,  że  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  Programu

opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  ternie  Gminy

Zatory w 2023 roku został omówiony na posiedzeniu komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 292/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  15,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 292/XLVIII/2023 z dnia 29 marca 2023 r.,  w

sprawie przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności  zwierząt  na  ternie  Gminy  Zatory  w  2023  roku. która  stanowi  załącznik  do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 9

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu

dofinansowania  form doskonalenia  zawodowego nauczycieli,  maksymalnej  kwoty  dofinansowania

opłat  za  kształcenie  pobierane  przez  szkoły  wyższe  i  zakłady  kształcenia  nauczycieli  oraz

specjalności  i  formy  kształcenia  objętych  dofinansowaniem  w  2023  roku został  omówiony  na

posiedzeniu komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 293/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  15,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 293/XLVIII/2023 z dnia 29 marca 2023 r.,  w

sprawie ustalenia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli,

maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat  za  kształcenie  pobierane  przez  szkoły  wyższe  i

zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia objętych dofinansowaniem

w 2023 roku,  która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 10

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  oceny  aktualności

studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów



zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory  został  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  Rady

Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 294/XLVIII/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  15 radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  15,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 294/XLVIII/2023 z dnia 29 marca 2023 r.,  w

sprawie  oceny  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania

przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory,

która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 11

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Zatorach za 2022 rok zostało przyjęte.

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 12

Wójt poinformował:

1.  Trwają inwestycje: Budowa hali sportowej w Zatorach oraz Budowa Stacji Uzdatniania Wody w

Mystkówcu Kalinówce. Wczoraj odbył się odbiór modernizacji szkoły w Zatorach.

2.  Będziemy uczestniczyć w naborze wniosków na zbiórkę azbestu. Wojewódzki Fundusz Ochrony

Środowiska ogłosił  dodatkowy nabór dla  wszystkich którzy chcą wymienić pokrycie dachowe na

budynkach gospodarczych.

3.W  ramach  programu  Polski  Ład  na  wniosek  dwóch  parafii  gmina  złożyła  wnioski  na

odrestaurowanie zabytków. Oba wnioski są w granicach po pól miliona złotych. Parafia w Zatorach

zamierza odrestaurować okalający wokół kościoła parkan. Parafia Pniewo zamierza w ramach tych

środków  uzupełnić  tynki,  malowanie  nawy  głównej  oraz  krużganku  i  wymienić  trzy  okna  na

dzwonnicy. Obecnie czekamy na promesy przyznające środki poszczególnym parafiom.

Ad. pkt 13

Radna – p. Anna Chudoń zaczęła temat budowy zakładu w Lemanach. 

Ad. pkt 14

W sprawach różnych głos zabrała:

Przewodnicząca Rady Gminy – p.  Zofia  Drabczyk – cyt.  „Byłam poproszona przez  Pana Wójta



żebym udała się  do zakładu, co tam zastałam przekazałam Państwu Radnym na posiedzeniu komisji.

Byłam na to spotkanie umówiona, tak więc nie pojechałam z zaskoczenia. Weszłam na teren zakładu,

stały tam big baki pełne materiałów już wytworzonych i folii. Trzeba zaznaczyć, że były to folie czyste,

jakby kawałki bibuły. Wokół hali roznosił się zapach podgrzewanego plastiku. Widziałam co i z czego

produkują”.

Sołtys wsi Lemany – p. Edyta Kalinowska – cyt. „po spotkaniu, które odbyło się w czwartek z

miałam mnóstwo telefonów od mieszkańców, który poprosili mnie, abym zapytała Radną z naszego

okręgu jakie ma stanowisko w tej sprawie. Nie zabrała pani głosu na zebraniu  a mieszkańcy bardzo

tego oczekiwali”.

Przewodnicząca - p. Zofia Drabczyk – cyt. „ja byłam i jestem przeciwna, rozmawialiśmy z Wójtem

gdy tylko inwestor w tej sprawie był w Gminie i ani ja ani Wójt nie jesteśmy za tą inwestycją”.

Radna – p. Anna Chudoń – cyt. „Szkoda tylko, że my się dowiadujemy tak późno. Jestem tą sprawą

bardzo zaskoczona”.

Wójt – p. Grzegorz Falba – cyt. „Jeśli chodzi o sprawę tego zakładu, to wniosek wpłynął do nas w

lutym.  Pierwsza nasza  decyzja  dotyczyła  jego uzupełnień,  gdyż  był  niekompletny.  Wniosek  został

uzupełniony  7  marca.  Sprawa  na  komisjach  stanęła  w  połowie  marca,  czyli  tydzień  temu.

W momencie kiedy wpłynął raport oceny oddziaływania na środowisko i pozostałe dokumenty przez

nas żądane, praktycznie dzień przed komisją wysłałem Panią Przewodniczącą do istniejącego już

zakładu, aby zobaczyć tylko po to aby wiedzieć co mówić na komisjach. Po pierwszym spotkaniu z

inwestorem  było  powiedziane,  że  gdy  po  spotkaniu  z  mieszkańcami  będą  jakieś  wątpliwości  i

sprzeciwy to wójt stanie za mieszkańcami. Inwestor o tym wiedział, jednak dalej w to brnie i nie

widzę tam zamiarów wycofywania się pod presją społeczeństwa. My swoimi decyzjami będziemy się

starać przeciwdziałać,  jaki  to  przyniesie  skutek  docelowy to się  okaże  za pewien czas.  Na dzień

dzisiejszy gmina wszczęła całe postępowanie,  wszystkie dokumenty złożone przez inwestora są na

naszych stronach do zapoznania i jest możliwość składania przez okres 30 dni wniosków i skarg.

Przed  wydaniem  decyzji  przez  Wójta  decyzji  -  projekty  muszą  być  zaopiniowane  przez  różne

instytucje – Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska, Wody Polskie oraz Sanepid. Po otrzymaniu

tych trzech  opinii  i  głosów mieszkańców Gmina będzie  zmierzała do wydania decyzji.  Nikt  z  tej

sprawy żadnej tajemnicy nie robił. 

Obecnie obowiązujący plan uchwalany był przed wejściem w życie obszarów Natury 2000, w związku

z  tym upatrujemy  w tym swoich  szans,  że  Dyrekcja  Ochrony  Środowiska  wypowie  się  jednak  w

kierunku takim, że  to nie jest sprzyjające środowisku. Tym bardziej ważna jest aktualizacja planów,

bo  jest  to  ze  sobą  powiązane.  Tam  mamy  teren  przeznaczony  pod  usługi  uciążliwe  i  taki  plan

obowiązuje. Jeżeli chodzi o to co my swoimi działaniami możemy  sprawić, to na pewno znaczące

będzie przystąpienie do zmiany planu. Nowy plan powinien być zgodny ze studium. My nie możemy



zmienić  przeznaczenia jako całości,  że  nagle  z  aktywności  gospodarczej  staje  się  mieszkalnictwo

jednorodzinne czy cokolwiek innego. Natomiast możemy ingerować zapisy tego studium odnośnie

zakazów i uszczegółowień. Nie zmienimy w nowym planie podstawowego przeznaczenia, natomiast

wpłyniemy na zapisy jeśli w jakimś stopniu nie będą nam odpowiadać”. 

Sołtys  wsi  Lemany  –  Edyta  Kalinowska –  cyt.  „Na  zebraniu  inwestor  stwierdził,  że  jest  w

posiadaniu dwóch działek.  Oznajmił, że swoją inwestycję planuje na czterech działkach.  Wiemy, że

inwestor nie jest w posiadaniu żadnej działki. Zostało to sprawdzone, więc jeśli inwestor kłamie na

spotkaniu  z  mieszkańcami  to  jest  to  lekceważące.  Cała  dokumentacja  inwestora  jest  zakłamana.

Zastanówmy się wszyscy czy my takiego inwestora na terenie gminy chcemy? Bo mieszkańcy Leman

nie chcą”

Radna – p.  Jolanta Kucińska –  cyt.  „ja  po  ostatnich  obradach Rady odniosłam zupełnie  inne

wrażenie, że inwestycja jest dobra, że przyniesie nam zyski. Zweryfikowało zebranie ludzi w Pniewie,

którzy jednogłośnie powiedzieli, że tego nie chcą. Jestem zaskoczona, że Pani Przewodnicząca jako

Radna nie wystąpiła na zebraniu i nie powiedziała, że nie chce tej inwestycji.

Kolejna rzecz jaka mnie interesuje, to taka, że 12 stycznia do gminy wpłynęło pismo od Pana, który

ma firmę zajmująca się wyszukiwaniem terenów na których takie zakłady mogłyby powstać. Pan ten

siedział obok inwestora na zebraniu”. 

Wójt – p. Grzegorz Falba – cyt. „takich pism my mamy wiele. Doszukuje się Pani nie wiadomo

czego.  Powiedziałem na zebraniu,  że  plany  gminy  są dostępne na stronach.  Inwestorzy mogą to

sprawdzić, ale gdy potrzebują na piśmie to o to występują. Wniosek o którym pani mówi był o wypis z

planu i takich wniosków jest dużo. Nie możemy odmówić wypisu z planu”. 

Radny – p. Krzysztof Piątkowski – cyt. „Powinniśmy w tej sprawie być razem, motywujmy się

wzajemnie bo mamy wspólny cel. sprawa jest niebezpieczna i skupmy się na działaniu, a zostawmy

dewagacje”.

Sołtys  wsi  Debiny  –  p.  Bożena  Ciskowska  –  cyt.  „Przykre  jest,  że  musiała  zaistnieć  aż  taka

sytuacja, żebyście się Państwo pochylili nad tematem planów. Temat Leman jest priorytetowy, ale

proszę abyście Państwo nie zapomnieli o tych pozostałych miejscowościach”.

Radna – p. Marzena Śladowska – cyt. „Bardzo się solidaryzuję z Panią Sołtys wsi Lemany i jestem

bardzo zdziwiona, że mając radną, która jest Przewodniczącą Rady nie jest zaangażowana. Powinna

stać ramię w ramię  z panią sołtys, a ja widzę, że Pani Edyta przejęła wszystkie obowiązki łącznie z

poprowadzeniem zebrania”.

Radny – p. Henryk Kisiel –  cyt. „Mam prośbę do Pana Wójta, aby jak najwięcej  tych wniosków

zostało przekazanych mieszkańcom, może przez sołtysów”.

Radny  Powiatu  Pułtuskiego  –  p.  Włodzimierz  Kaczmarczyk cyt.  „Jestem  zbudowany

jednomyślnością i solidarnością wszystkich państwa. Jak słucham o czym dziś rozmawiamy, to trochę



jestem zdziwiony,  że  tak  długo nad tym debatujemy.  Jest  to  dla mnie jednomyślne.  Jeżeli  odbiór

społeczny jest taki, że nie chce tej inwestycji, to władze i rada gminy musi zrobić wszystko, by tej

inwestycji  tu  nie  było.  I  taka deklaracja dzisiaj  padła.  Moim zdaniem nie ma możliwości  aby ta

inwestycja powstała”.

Radna – p. Marzena Śladowska – cyt. „Chciałam pogratulować sołtys wsi Lemany. Zrodziła nam

się nowa liderka”.

Radna  –  p.  Lidia  Dukalska  –  cyt.  „Dwa  tygodnie  temu  było  posprzątane  na  rowach  wzdłuż

Gładczyna Szlacheckiego do krajowej, ale niestety ponownie się pojawiły kolejne odpady. Powinna

tam być zamontowana fotopułapka”.

Przewodnicząca – p. Zofia Drabczyk – cyt. „Byłam obecna na tym zebraniu, uznałam, że pani

sołtys bardzo dobrze je poprowadziła, również pan wójt się bardzo dużo wypowiadał. Nie zabrałam

głosu, ale  jestem przeciwna tej inwestycji. Uznałam że państwo powiedzieli wszystko w tym temacie.

Jeżeli ktoś jest tym urażony, że nie zabrałam tego głosu to przepraszam. 

Przypominam także o oświadczeniach majątkowych i złożeniem ich zgodnie z przepisami do końca

kwietnia”.

Ad. pkt 15

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 15.40 Przewodnicząca – p. Zofia

Drabczyk zamknęła obrady.

Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                                Przewodniczący


